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СУФИЗМ СЕВЕРО-ВОСТОЧНОГО КАВКАЗА  
В УСЛОВИЯХ РОССИЙСКОЙ МОДЕРНИЗАЦИИ 

 
М.М. Керимов 

 
Суфизм на Северо-Восточном Кавказе – традиционная форма мусульманской религиозности, 

продолжающаяся сохраняться в сложных модернизационных изменениях, происходящих в этой части 
России. Суфизм имеет свои исторические и культурные особенности, проявляющиеся в текстах, 
памятниках культуры, отношении к ним верующих, породивших не только различные формы 
собственности, но и религиозно-политические Представители суфизма, поддерживая органы российской 
власти, осуществляли противодействие религиозному радикализму ваххабитов.  
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Sufism of North-Eastern Caucasus in terms of Russian modernization 
M.M. Kerimov 

 
Sufism in North-Eastern Caucasus is a traditional form of Muslim religion that continues to stay unchanged 

within complicated modernisational alterations taking place in this part of Russia. Sufism has its own historical and 
cultural peculiarities that are expressed in texts, culture monuments, believers' attitude towards them who gave birth 
not only to different forms of property but also religious and political Sufism representatives, supporting Russian 
authorities, resisted vakhabits' religious radicalism. 
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